
 

 

Verslag  

Overleg ‘Veldhoven aan Tafel’ 
 

Datum: vrijdag 13 december 2024 

Tijd: 09.30 – 11.30 uur 
Locatie: Gemeentehuis, Meiveld 1 te Veldhoven 

 
Verzoek vanuit agendacommissie: inloop vanaf 9:15u  

 

Genodigden 

• Consulent Wmo-Minima  
• Dorpsvereniging Oerle 

• GGzE De Boei 
• JOVO – afwezig  

• Seniorenraad 
• Sondervick College 
• Woondroom 

• Vertegenwoordiging Jeugd- en pleegzorg 
• Stichting Leergeld 

• Vertegenwoordiging Wmo – consumentenraad Taxbus 
• Voorzitter 
• Wethouders sociaal domein 

• Ambtelijk secretaris  

 

Agenda 

1. Opening (5 minuten) 
 

Welkom, afmeldingen, mededelingen. 

Vaststelling van de agenda door de voorzitter. 
 

Er is één afmelding.  
Daarnaast sluiten er 8 toehoorders aan.  

 

2. Verzonden stukken (5 minuten) 
 

 

1. Monitor sociaal domein  
2. Jaarplanning Veldhoven aan Tafel 2025 (tot nu toe)  

3. Was wordt document verordening sociaal domein  
4. Toelichting verordening sociaal domein  

5. Raadsinformatiebrief armoede agenda 
6. Overzichtsweergave armoede agenda  
7. Advies handen ineen voor bestaanszekerheid VaT  

8. Enquête bestaanszekerheid VaT  
9. Bijlage bestaanszekerheid VaT  

10. Praatplaat Armoede VaT  
11. Presentatie bestaanszekerheid VaT  
12. Signalenlijst bestaanszekerheid VaT  



 

 

13. Infographic bestaanszekerheid VaT  
14. Regel je shit afbeelding VaT  

15. Presentatie uitvoeringsplan focus op alle jeugd (volgt in een aparte e-
mail)  

16. Artikel Mantelzorg Veldhovens Weekblad 

17. Concept verslag ‘Veldhoven aan Tafel’ 20 september 2024 
 

3. Zaken vanuit het Sociaal Domein (30 minuten) 
 

Mededeling vanuit de wethouder sociaal domein:  

De visie op sociaal maatschappelijke ontwikkelingen is unaniem aangenomen 
in de raad. Voor het 2e kwartaal zal er een uitvoeringsplan van deze visie 

volgen.  
 

Vraag: wordt VaT hierbij betrokken?  

Antwoord wethouder: Eigenlijk zouden we tot het 4e kwartaal de tijd willen 
hebben. We hebben nu minder tijd gekregen. Dit heeft gevolgen voor de 

inhoud en vormgeving. Wel reserveren we tijd om betrokken partijen 
waaronder VaT te horen.  
 

1. Monitor Sociaal Domein  
 

De trends zijn vergelijkbaar met eerdere monitors sociaal domein.  

 
Er is met de partijen binnen Focus op alle jeugd gesproken. De sociaal 

maatschappelijke ontwikkelingen hebben invloed op onze jeugd. We zitten hier 
met elkaar bovenop, en proberen met normaliseren de rem op de groei binnen 
de jeugdzorg te krijgen.  

 
Vraag VaT: Hoe zijn ouders te motiveren te normaliseren?  

Ouders komen bij het consultatiebureau en onderwijs. Ouders volgen daarin 
een route, zij doen dit deels zelf maar de partijen die zij tegenkomen kunnen 
hierin ook ondersteunen. Deze partijen willen we beter laten samenwerken op 

dit vlak.  
Programma STORM is daarnaast gestart om jongeren meer weerbaar te 

maken.  
 
Vapen wordt genoemd als groeiend probleem onder jongeren. En zo nog meer 

problemen.  
 

Scepsis om de programma’s wordt gedeeld. Deze programma’s hebben in het 
verleden ook gedraaid.  
Dit wordt gemonitord. Wat zijn de effecten van de programma’s  

 
Opa’s en oma’s passen steeds vaker hele dagen op. Deze grootouders moet 

ook meegenomen worden in het opvoeden.  
 

Sondervick herkent de signalen en ziet deze elke dag. Sanctioneren vanuit 
school is lastig omdat ouders deze begrenzing niet altijd accepteren.  
Er is ook veel druk binnen school, veel parttime leraren, veel ziekte. De 

meeste leerlingen zijn echt wel lief, maar een kleine groep heeft een grote 
invloed op de rest.  



 

 

 
2. Verordening Sociaal Domein  

 

Het is belangrijk dat een verordening actueel is en aansluit bij de geldende 
wet- en regelgeving.  

Er zijn verschillende veranderingen geweest in wet- en regelgeving en zijn er 
ontwikkelingen geweest in lokaal beleid en inkoop.  

Daarom wordt aan de gemeenteraad gevraagd om de verordening Sociaal 
domein op en aantal onderdelen aan te passen. De beleidsadviseurs werken 
aan een concept versie van de verordening. We leggen de aanpassingen aan u 

voor ter informatie en advies. Er kan tot en met 3 januari gereageerd worden 
via e-mail.  

 
Eerste opmerking: Wat betreft vervoer een positieve verbetering.  
Er wordt een groepje van VaT gevormd dat collectief zal reageren.  

 
3. Armoede agenda 

 

Bij de verzonden stukken zit de Raadsinformatiebrief rondom de inzet op 
armoede, deze is medio oktober verzonden aan de gemeenteraad. Momenteel 

wordt er hard gewerkt aan de Armoede Agenda Veldhoven. Deze wordt in de 
eerste helft van 2025 aangeboden aan het college. In de tussen tijd werpen 
gestarte samenwerkingen vruchten af. Hier hebben we de focus op gelegd, 

conform de bedoeling van een agenda; acties uitvoeren! De brief beschrijft 
welke acties.  
 

 

4. Verruimen minima regeling CZV  
 

Een van deze acties is het verruimen van onze minima regelingen. De eerste 
minima regeling is intussen verruimd, namelijk de gemeentelijke bijdrage aan 

de collectieve zorgverzekering. Deze is met € 7,50 per maand verhoogd, vanaf 
2025, en met terugwerkende kracht voor 2024. Gebruikers krijgen voor dit 

jaar dus nog een nabetaling. Verdere verruimingen volgen in 2025.   
 
Moeten mensen nog zelf actie ondernemen voor de verruimingen in de minima 

regelingen?  
Nee, de nabetaling 2024 krijgen gebruikers automatisch. De andere 

verruimingen gaan via de reguliere route van aanvraag.  
 
Wordt communicatie gericht op leeftijd, bijvoorbeeld bij ouderen?  

We monitoren op verschillende factoren. Bijvoorbeeld postcodes. We gaan in 
onze communicatie breed communiceren, maar bieden extra aandacht aan 

postcode gebieden waar er extra risico is op armoede.  
 
Er wordt ook steeds meer data gedreven gewerkt.  

 
 

5. Inclusie  
 

Toelichting door wethouder op stand van zaken. Voor het VN verdrag:  

Hier zijn intern stappen in gezet. We hebben bijvoorbeeld met VR brillen 
ervaren hoe het is om een beperking te hebben. Daardoor weten medewerkers 



 

 

beter wat burgers met een beperking nodig hebben in en buiten onze 
organisatie.  

Ook andere onderdelen van inclusie spelen binnen de organisatie. Dit is wel 
opgeschoven vanwege voorhang voor een ander thema van een andere 
wethouder. Dit laat nog even op zich wachten, ook wachten we nog op het 

invullen van een vacature.  
 

Kijken jullie ook buiten het gemeentehuis, bijvoorbeeld naar de openbare 
ruimte?  
Zeker, we proberen hier beleidsmatig al rekening mee te houden, bijvoorbeeld 

bij de inrichting van ruimte. 
Er zijn wandel initiatieven buiten, wij proberen daar ook bij aan te sluiten met 

collega’s. Maar niet alles kan direct opgelost worden in de ruimte buiten die 
we hebben.  

 
Toegankelijkheid van de parkeergarage en de Schalm worden aangehaald.  
Bedrijven en bijvoorbeeld de Schalm hebben ook een eigen 

verantwoordelijkheid. Zij mogen hier ook zelf op aangesproken worden. Mocht 
dit niet baten dan mag de gemeente hier zeker op geattendeerd worden.  

Het begint met signaleren.  
 
Aanvullende opmerking: stoepvegers verliezen veel ijzeren pinnen. Dit levert 

vaak een kapotte band op in rolstoelen.  
 

4. Armoede (15 min)  
 

Een van de VaT leden deelt een presentatie over het advies dat VaT wil 
afgeven over het onderwerp armoede.  
Er zijn aanbevelingen op 4 gebieden:  

- Communicatie en informatie 
- Financiële regelingen 

- Samenwerken 
- Vroegsignalering & preventie  

 

Het advies is vooraf gedeeld met de leden. Er wordt gestemd over het 
aanbieden van het advies. De stemming is unaniem voor het aanbieden van 

het advies.  
VaT is voornemens het advies in te dienen bij het college, en dit ook ter 
informatie aan de gemeenteraad aan te bieden.  

 
Daarnaast wordt het woord klant besproken in de context van dienstverlening. 

Het wordt door sommigen als erg zakelijk ervaren. 
Anderen zijn het hier niet mee eens en vinden het een grote verbetering op de 
eerdere benaming ‘cliënt’. Klant wordt als gelijkwaardiger ervaren.  

Daarnaast geven verschillenden aan dat ze geregeld persoonlijk aangesproken 
worden, en dat er ook in de Veldwijzer sprake is van een persoonlijke 

benadering.  
 

Pauze moment (5 min) 
 

5. Uitvoeringsplan Focus op alle Jeugd  (20 min) 
 



 

 

Presentatie door beleidsadviseur jeugd-onderwijs  
 

VaT wordt meegenomen in de stand van zaken: wat hebben we bereikt, wat 
komt er in 2025 en hoe willen we VaT hier bij betrekken.  
 

De activiteiten binnen dit project zijn van gemeente en partners samen. veelal 
wel een regierol bij de gemeente, maar ook bij onderwijs, kinderopvang etc.  

 
Stand van zaken wordt gedeeld van de activiteiten.  
Enkele activiteiten liggen niet geheel op schema. Wat is er nodig om deze 

weer op schema te krijgen? Dit is meegenomen in de activiteiten van 2025.  
 

Wat is hier het verschil tussen participeren en meedoen?  
Participatie: gaat specifiek om het participeren in opstellen van beleid 

Meedoen: in bredere zin, inclusief onderwijs, mee kunnen doen in de 
samenleving 
Gaat dit ook over maatschappelijk meedoen, niet enkel onderwijs?  

Ja dit is het geval.  
 

Vanaf welke leeftijd? We willen hier vanaf de leerlingenraad basisschool 
leerlingen bij betrekken. Op jongere leeftijd betrekken we ouders.   
 

Kansengelijkheid: gaat dit ook over armoede & mentale beperkingen?  
We zijn nog bezig met het definiëren, we kijken hier zeker breed naar.  

 
De prioriteiten voor 2025 worden gedeeld.  
 

CJG toelichting: bestaat uit 4 netwerk partners. – zij doen het voorliggend 
veld op jeugdpreventie.  

Belang van samenwerking wordt benadrukt.  
 
We zitten op de helft van het uitvoeringsprogramma. We willen VaT graag 

betrekken bij evaluatie van de eerste helft en vooruitblikken.  
 

Wordt het effect gemeten van een plan en hoe zien we dit terug in de monitor 
sociaal domein?  
Er wordt gemonitord binnen het plan, dit wordt verbonden aan data bij de 

gemeente en partners.  
 

Er wordt gevraagd naar Odeon voor de jeugd. Dit valt onder Cordaad.  
Momenteel wordt dit gebruikt voor vluchtelingen en kan dit niet of minder 
gebruikt worden voor jongeren.  

 

6. Mantelzorg (10 min) 
 

Presentatie door 4 leden van VaT, de werkgroep Zorg. Inclusief een bijdrage 

namens SWOVE, op uitnodiging van Veldhoven aan Tafel.   
 
Een artikel uit het Veldhovens Weekblad over de belastbaarheid van 

mantelzorgers wordt besproken.  



 

 

De welzijnscoordinator van SWOVE, geeft een toelichting over SWOVE en 
mantelzorg. Er staan 2300 mantelzorgers ingeschreven. Zij verlenen 

ongebruikelijke zorg.  
Afgelopen maand is huis aan huis in Veldhoven het compliment aangeboden, 
buiten Veldhoven is dit verstuurd.  

Er worden ook verschillende activiteiten georganiseerd voor verschillende 
doelgroepen mantelzorgers.  

Niet iedereen ziet zichzelf nog als mantelzorger, men vindt het 
vanzelfsprekend dat ze iemand helpen.  
Mantelzorgers leveren 11 miljoen euro aan vervangende zorg die niet door de 

reguliere zorg betaald hoeft te worden.   
 

Wat betreft de Mantelzorgwaardering: verschillende ervaringen. Maar mensen 
doen het in ieder geval niet voor dit compliment, maar ze waarderen het wel.  

 
Er worden 2 vragen aan de wethouders gesteld. Deze vragen worden niet 
direct inhoudelijk beantwoord maar wel meegenomen.   

 
Er volgt in 2025 een advies op het gebied van mantelzorg voor gemeente en 

SWOVE.   
 
Reacties:  

Dubbele vergrijzing komt er aan. Hoe gaan we de kwaliteit borgen van 
mantelzorgers?  

Er komen met deze vergrijzing ook veel vitale gepensioneerden aan.  
 
De Seniorenraad pakt hierin ook een rol.  

 
Waar ligt de grens van mantelzorgen en wanneer moet er specifieke zorg 

komen?  
Hier wordt ook bij SWOVE tegenaan gelopen. Vaak is het al te laat en is de 
mantelzorger overbelast. SWOVE helpt dan met het zoeken naar professionele 

hulp. Vaak wordt er dan tegen wachtlijsten aangelopen.  
Het is wel al belangrijk om te starten met mantelzorgers in bescherming te 

nemen.  
Persoonlijke ervaring wordt gedeeld over de rol van SWOVE en Veldwijzer bij 
het wegvallen van een mantelzorger. Hier wordt goed in ondersteund.  

 
Zijn jonge mantelzorgers in beeld? Ja, deze zijn ingeschreven bij SWOVE. Hier 

zijn ook activiteiten voor en het mantelzorgcompliment. Het is wel moeilijk om 
met hen in contact te komen. Er is niet altijd de behoefte aan een 
compensatie. Eerder behoefte aan lotgenoten contact.  

 
Zijn de meest belaste mantelzorgers bekend?  

Deze worden door trajectbegeleiders wel aangemeld als mantelzorgers.  
De activiteiten voor mantelzorgers passen niet altijd voor mensen die 24/7 
zorg verlenen. Dan is er soms een oppas nodig. Maar anderen vinden het juist 

fijn om de zorg even uit handen te kunnen geven.  
Dus de mogelijkheid van een activiteit is fijn.  
 

7. Jaarplan 2025 (10 min)  
 



 

 

Het jaarplan voor 2025 is besproken. De agendacommissie besluit uiteindelijk 
wat er wel en niet op de agenda’s komt het komende jaar. Soms moeten 

hierin keuzes worden gemaakt gezien de hoeveelheid onderwerpen en de 
beperkte vergadertijd.  
Daarnaast is besproken dat VaT vaker vroegtijdig betrokken zal worden bij 

beleidsvorming binnen het sociaal domein. Dit past niet altijd in de 
vergaderingen van het jaar. Er zal daarom ook in andere vormen, bijvoorbeeld 

een e-mail consultatie of een aparte sessie op uitnodiging gevraagd worden 
om advies of een reactie.  
 

8. Rondvraag & Sluiting (5 minuten) 
 

Een van de leden geeft aan er niet bij te zijn in de volgende vergadering.  
 

Brainport assemblers wordt besproken. Een mooi bedrijf waar mensen met 
een afstand tot de arbeidsmarkt een plek krijgen. Opmerking: dit is een zinvol 
bedrijf voor Veldhoven, kunnen dit soort projecten meer loonkostensubsidie 

krijgen?  
Eerste reactie: dit is een zelfde soort bedrijf als Ergon. Dit soort bedrijven 

kunnen loonkostensubsidie krijgen. Hiervoor geldt een beoordelingskader.  
Aanvullend: de raad gaat over het geld. Als je dit belangrijk vindt kun je 
inspreken in de raad en dit aankaarten.  

 
Opmerking landelijke ministers roepen ons op klaarmaken voor crisis, wat 

doet de gemeente Veldhoven met deze oproep?   
Er is geen directe inhoudelijke reactie hierop. De opmerking wordt 

meegenomen.   
 
De wethouders bedanken Veldhoven aan Tafel voor het afgelopen jaar.  

 
 

Volgend overleg Veldhoven aan Tafel:  
Vrijdag 21 februari 2025 van 09.30 uur tot 11.30 uur, locatie: 
gemeentehuis Veldhoven 
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